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Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. szeptember 23-
án megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
  
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Kiss Gábor bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
 Földesi Zoltán bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági kültag 
 Földi Zoltán bizottsági kültag 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Burainé Murányi Magdolna Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézm. vezető 
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, a Polgármestert, Jegyzőt, az igazgatási irodavezetőt, 
Baloghné Berényi Erzsébetet ÁMK igazgatót, Burainé Murányi Magdolnát a Helytörténeti 
Gyűjtemény vezetőjét, valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent 
tagjait. 
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság 
tagjainak több mint a fele megjelent az ülésen. Távolmaradt Pihurik Katalin, Horváth 
László és Dékány József bizottsági tag. 
A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

 
1. A települési sportkoncepció felülvizsgálata. 

Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető                                                                                     

2. Bejelentések  
 
 

Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirend megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
48/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2009. szeptember 23-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. A települési sportkoncepció felülvizsgálata. 

Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető 

2. Bejelentések  
 

 
1. Napirendi pont: A települési sportkoncepció felülvizsgálata. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a települési sportkoncepció felülvizsgálata. Megkéri Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetőt, amennyiben a sportkoncepcióval kapcsolatban kiegészítése van, azt ismertesse. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy a Képviselő-testület 122/2009. 
(III.26.)  Kt. számú határozatával fogadta el Dévaványa Város Sportkoncepcióját. Az azóta 
eltelt rövid időszakban is történt a sport területén várost érintő változás, mely szükségessé 
tette a koncepció frissítését, módosítását, hiszen felépült és ünnepélyes keretek között átadásra 
került a Seres István Sporttelep. A megküldésre került koncepció csak aktualizálásra került, 
egyéb módosítást nem tartalmaz. 
Tájékoztat arról az irodavezető, hogy Dévaványa Város Önkormányzata megbízási szerződést 
kötött az Educatio Bene Kft-vel sporttanácsadási és sportfejlesztési feladatok ellátására. A 
Kft. képviselője Dévaványán volt és felmérte a sportlétesítményeket. Telefonon azt az 
értesítést kapta, hogy készítenek egy helyzetfelmérést, ami sajnos a mai napig még nem 
érkezett meg.  
 
Pap Tibor – polgármester: Hozzászólásában elmondja, hogy a márciusban elfogadott 
sportkoncepción nem kellett sokat módosítani, alaposan elkészített koncepció volt, azért, hogy 
tudjon az önkormányzat a minisztérium által kiírt pályázatokon indulni. Az éves 
munkatervben viszont szerepelt a napirend, ezért aktualizálták a tervet. Az érintett 
intézmények, civil szervezetek, az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság, illetve olyan 
vállalkozások, akik sport területén jelentős szponzorok, vagy sporttevékenységet szeretnének 
üzleti alapon végezni – mivel ilyen irányú jelzés is érkezett felé – azok véleménye is ki lesz 
kérve, és visszatérhetnek a koncepcióra ismételten. A koncepciónak tartalmaznia kell minden 
tevékenységet, ami a település sporttevékenységéhez tartozik. Előzetesen tájékoztatni kívánja 
a polgármester a bizottságot, hogy egy helyi vállalkozó jelezte sporttevékenységi szándékát, 
és kérte a segítséget a fejlesztéshez, de a részletes tartalmat még nem ismeri, később, ha a 
vállalkozó jelezni fogja, visszatérnek a megtárgyalására. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Felveti, a koncepció tartalmazza, hogy az aszfaltos kispálya, amely kézilabda, 
futball, tenisz, kosár-, röp- és tollaslabda játékok gyakorlására szolgál, felújításra szorul, 
melyet jónak tart, de a futópálya kiépítését nem találta a sportkoncepcióban, kéri ezek 
szerepeltetését. Továbbá javasolja, hogy atlétikai pálya kiépítésével is egészítsék ki a tervet, 
mivel ez is jelentős beruházást igényel. 

 2



Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
dévaványai crossmotorosok jeleztek-e arról, hogy Dévaványa Város Sportkoncepciójába 
bekerüljenek. A bizottsági tag hiányolja a crossmotorosok tevékenységének bemutatását a 
koncepcióból. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a crossmotorosok nem jelezték, 
hogy a koncepcióba kerüljenek bemutatásra. 
 
Pap Tibor – polgármester: Említést tesz arról, hogy a képviselő-testület tárgyalt korábban a 
crossmotorosokról, de a testület úgy döntött, hogy a sportlétesítmény fejlesztési elképzelései 
közé nem veszi be, hanem átadja részükre használatra a területet azon célból, hogy saját 
maguk fejlesszék. Azóta üzemeltetik és karban is tartják a crosspályát. Elmondja, hogy ha 
ennek a technikai sportágnak a sportlétesítményét saját fenntartásba felvállalja az 
önkormányzat, megnyitja az igényt más hasonló szervezetek előtt is, amely nagyon sok 
kiadásba kerülne az önkormányzatnak. Azzal is számolni kell, hogy meglehetőségen 
balesetveszélyes sportágról van szó. A sportlétesítményekről készült lista – melyet a 
fejlesztési terv tartalmaz – úgy készült el, hogy a létesítmények között bővítésre is legyen 
hely. Szól arról is a polgármester, hogy a crossmotorosok nem a Dévaványai Sportegyesület 
tagjai, és a létesítményt sem a helyi sportegyesület tartja fenn, más szakosztály keretében 
versenyeznek, ezért nem szerepelnek a koncepcióban. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztatja a bizottságot, hogy a szülők is 
jelezték az iskola felé, a gyermekük a tudtuk nélkül megy el a crossmotorosok edzésére, 
amely meglehetősen balesetveszélyes.  
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Egyetért azzal, hogy ha a 
crossmotorosok nem kérik, ne vegyék be a sportfejlesztési koncepcióba, hiszen a balesetek 
miatt felelősséget is kell vállalni. Egyetért a bizottsági elnök felvetésével, szintén fontosnak 
tartja az atlétikai pálya későbbi elkészítését, amennyiben igények merülnek fel, ezért 
javasolja, hogy kerüljön bele a koncepcióba. Véleménye szerint egyelőre sport jellegű 
beruházást nem szabadna elindítani a településen.  
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy egyesületi szervezésben lehetne a gyerekeket 
futásra nevelni, nem elegendő csak a pálya ahhoz, hogy jó futó gyerekek legyenek. Korábban, 
a 90’-es években két teniszpályát is készítettek, mégsem használták ki a dévaványai lakosok. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint meg kell 
hirdetni a lakosok körében, mikor lehet a sportpályán futni, biztosan lenne rá igény, mivel 
többen futnak a településen, de nem tudják, mehetnek-e és mikor a pályára futni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja az újságban, helyi televízióban a meghirdetését, hogy a 
sportpályán mikor engedélyezik a futási lehetőséget. A pályát jelzőszalaggal körbe kell 
keríteni. Pályagondnok lesz, illetve az edző is besegíthet, mert vigyázni kell állandóan a 
pályára, sajnos van olyan társaság a településen, akik tönkretennék a sportpályát. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Javasolja, hogy belépőt 
szedjenek a sportpálya használatáért, és vezessék mikor ki volt a sporttelepen. 
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Pap Tibor – polgármester: Korábban felvetődött tagsági látogatójegy használata, javasolja, 
hogy tervezetet dolgozzanak ki a sportpályát igénybe vevők beléptetésére vonatkozóan, illetve 
házirendet készítsenek. Úgy véli, lehetne pályahasználati díjat is kérni, akár heti, akár havi 
bérlettel. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A települési 
sportkoncepciót jónak tartja, javasolják az alábbi kiegészítéssel az elfogadását: 
A sportpályán futópálya megvalósítását fontosnak tartják, és javasolják a koncepcióban a 
szerepeltetését. 
Javasolja a bizottság, hogy házirend tervezetet dolgozzanak ki a sportpálya használatára és 
igénybevételére vonatkozóan. Célszerűnek tartják a pályahasználati díj bevezetését, heti és 
havi bérletet meghatározva. 
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, az elhangzott kiegészítésekkel javasolják-e a testületnek 
elfogadásra települési sportkoncepciót. Kéri, aki a koncepciót elfogadásra javasolja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

 H a t á r o z a t 
49/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 

 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa 
Város Sportkoncepcióját a 2009-2019. évekre fogadja el az alábbi 
kiegészítésekkel: 
- kerüljön a koncepcióba beépítésre a sportpálya mellett futópálya kialakítása 
- a sportpálya használatára és pályahasználati díj bevezetésére vonatkozóan 
házirend kerüljön kidolgozásra. 
 
A Sportkoncepció felülvizsgálatának időpontja: 2012. szeptember 30. 
 

 (Dévaványa Város Sportkoncepciója a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

2. napirend: Bejelentések. 
 
ÁMK pótelőirányzat iránti kérelme  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti az ÁMK 
kérelmét. Az Általános Művelődési Központ Alapfokú Művészetoktatási Intézményegysége 
azzal a kéréssel fordul a Tisztelt Képviselő-testület felé, hogy a 2009-es rendezvénytervben 
foglaltak maradéktalan megvalósításához 600 000.- Ft pótelőirányzatot biztosítani 
szíveskedjen. A beadványt az Intézményvezető Asszony aláírásával támogatja.  
A kérelem az indoklásban hivatkozik arra, már a Dévaványaiak IV. Világtalálkozója, 
valamint a városnapi program értékelésénél elhangzott, hogy a rendezvények kiadása 
megterhelő volt.  
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Elhangzott a szakmai bizottsági ülésen az is, hogy készüljön egy pontos kimutatás a felmerült 
kiadásokról, és amennyiben szükséges az indokolt kiadások ellentételezésére pótelőirányzatot 
kaphat az intézmény.  
A kimutatás elkészült, az előterjesztés mellékletét képezi. A főbb számokat kiemelve:  

� Rendelkezésre álló forrás  5 185 000.- Ft 
� Az előterjesztés idejéig felmerült kiadás  5 740 638.- Ft 
� Különbség 555 638.- Ft 

 
Az intézmény kérelme 600 000.- Ft pótfinanszírozásról szól. A pótelőirányzat jóváhagyása az 
általános tartalék előirányzat terhére történhet.  
 
Az elnök megadja a szót az intézményegység-vezető részére hozzászólásra. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Ismerteti, hogy a júliusban tartott 
rendkívüli bizottsági ülésen a világtalálkozó és a városnapi rendezvényről kellett beszámolót 
készíteni, ahol a pontos költségekről még nem tudtak információt adni. Ezért készítettek 
kimutatást a rendezvény költségeiről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy 
már júliusban is látható volt, a rendezvény kiadását a rendelkezésre álló összeg nem fogja 
fedezni, ezért kezdeményezte, hogy az ÁMK költségvetéséhez plusz kiadást biztosítson a 
testület. A pénzügyi bizottság ülésén egyhangúan támogatták a 600 ezer forint összegű 
pótfinanszírozást. A gazdálkodási irodavezető jelezte, hogy a betakarítási ünnepre 60 ezer 
forintot már biztosítottak. Javasolja, hogy az ÁMK részére 600 ezer forint összeget pótlólag 
biztosítson a testület. 
A bizottság megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy az Általános Művelődési 
Központ részére a 2009-es rendezvénytervben foglaltak maradéktalan megvalósításához 
pótlólag 600 000,- Ft-ot biztosítsanak a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére.  
Kéri, aki a pótelőirányzat biztosításával egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
50/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ részére a 2009-es rendezvénytervben foglaltak 
maradéktalan megvalósításához pótlólag 600 000,- Ft-ot biztosítson a 2009. 
évi költségvetés általános tartaléka terhére.  
 
A Képviselő-testület a megítélt támogatást az Általános Művelődési Központ 
József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményegység részére pótelőirányzatként biztosítsa.  
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Dévaványai Dobfesztivál rendezvény elszámolása 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely a Dévaványai Dobfesztivál rendezvény elszámolása. Az előterjesztés 
bemutatja, hogy a strandfürdő bevétele hogyan alakult a rendezvény alatt. A pénzügyi 
bizottság a polgármester javaslatára inkább a fennálló tartozás elengedését támogatja, mert az 
elszámolással gondok lehetnek. Érdemes lenne tovább nem görgetni a hitel visszafizetést a 
pénzügyi elszámolás miatt. A jövő évi rendezvényre már pályázhat az egyesület támogatásért. 
Aggályai vannak a fedezet tekintetében, nincs más szponzoruk az önkormányzaton kívül. A 
dobfesztivál rendezvény elismert, nívós, de meg kell találni a pénzügyi forrásokat, hogy ne 
csak az önkormányzatra támaszkodjanak.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a 2008. évi rendezvény költségeinek 
elszámolásakor még kifizetetlen számlái is voltak az egyesületnek, és az önkormányzat felé a 
visszatérítendő támogatást sem tudták teljesen visszafizetni. Amennyiben az egyesület 
pályázati támogatást nyer, előző évi elszámolásra azt az összeget nem fordíthatják, ezért 
javasolja a tartozás elengedését, és a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére 
támogatásként történő biztosítását. Az egyesület az elmúlt évben nagyobb rendezvényt 
szeretett volna megvalósítani, de nem volt sikeres, ráadásul nem tudták megoldani a 
beléptetést, és sokan nem fizettek jegyet, a beígért szponzorok pedig még sem támogatták a 
fesztivált, az egyesület pedig túlköltekezett.  
Döntött arról a testület, hogy az idei évi rendezvény kapcsán a strandfürdő többletbevételének 
50 %-ából fizeti vissza a támogatást az egyesület, de látható, hogy nem elegendő a befolyt 
összeg. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint az 
egyesületnek is tudnia kell a rendezvény előtt, hogy mekkora támogatásra számíthat, ezért 
lehetne a jelenlegi többletbevétel 50 %-a a későbbi önkormányzati támogatás alapja. Pályázás 
helyett inkább egy meghatározott alapot kellene véleménye szerint meghatározni, akár 
tartalékot képezni a következő évi rendezvényre. Érdekeltté kellene tenni az egyesületet 
abban, hogy a rendezvények egyre színvonalasabbak legyenek.  
 
Pap Tibor – polgármester: Az induló évben el kellene dönteni mekkora összegű támogatást 
adnak, és a későbbi években lehet az előző évi többletbevétel 50 %-át adni az egyesületnek. 
Jövő évre kaphatnak indulásképpen 300 e. forintot, és következő évben, ha nő a bevétel, 
akkor az ő támogatásuk összege is megemelkedhet. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a 
visszatérítendő támogatás összegét adják át támogatásként az egyesületnek, és a következő 
évi költségvetéskor meghatározzák mennyi támogatást biztosítanak az egyesületnek a 
következő rendezvényekhez. Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki javasolja a testületnek, 
hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére adott visszatérítendő támogatás 
kerüljön letisztázásra, és részükre 900.000 Ft. vissza nem térítendő támogatást biztosítsanak, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
51/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére 2008. július 24-én 
nyújtott 900 000,- Ft. visszatérítendő kamatmentes támogatás 
visszafizetésétől tekintsen el, azt vissza nem térítendő támogatásként 
biztosítsa az Egyesület részére a 2009. évi általános tartalék terhére. 
Az Egyesület részére pénzmozgással járó támogatás a döntés kapcsán nem 
lesz, csak a tartozás csökken. 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület a támogatás összegével 
számla ellenében elszámol legkésőbb 2009. december 31-ig, és tudomásul 
veszi, hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy a 
meglévő visszatérítendő támogatásról szóló megállapodást a fentieknek 
megfelelően módosítsa, gondoskodjon a támogatási megállapodás 
megkötéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján. 

 
 
Déaványai Hírlap eladási ára 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A következő 
előterjesztés a Dévaványai Hírlap eladási árának ÁFA mérték változás miatti esetleges 
módosítása. A gazdálkodási irodavezető tájékoztatása szerint 2009. év első hat hónapjának 
adatai szerint június 30-ig 601.860,- Ft kiadás terheli az újság előállítását, ezzel szemben az 
értékesítésből 617.860,- Ft. folyt be.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezetője: 
Elmondja, hogy a Dévaványa Hírlapból befolyt bevételnél tudni kell, hogy 10 % a terjesztőt 
illeti meg. Augusztusig a hirdetések árával együtt 165.000 Ft. volt a nyereség az újság 
eladásából. Az eladásból a bevétel 1.110.000 Ft, és a kiadás 1.234.000 Ft., melyben benne 
volt a világtalálkozó alkalmából kiadott különszámnak a költsége is, amely önmagában is 
137.500 Ft-ba került. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a bevételek fedezik a lap előállításának költségét, 
az ÁFA visszaigénylésére pedig lehetőség van, ezért nem javasolja év közben az újság árának 
emelését. 
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy az idei évben a Dévaványai Hírlap árát ne 
módosítsák, és a jövő évi költségvetés tárgyalásakor térjenek vissza a lap árának 
meghatározására.  
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Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Javasolja, hogy még az 
idei évben is emeljék a Dévaványai Hírlap eladási árát kisebb összeggel, 110 Ft-ra tesz 
javaslatot, ne kerüljön januárban nagyobb mértékű áremelésre sor. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint négy 
hónap van még hátra az évből, ezért erre a rövid időre már ne emeljék a hírlap árát. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, egyetértenek-e a határozati javaslatban foglaltakkal, mely szerint a 
Dévaványai Hírlap eladási árának év közben történő emelését nem javasolják. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

 H a t á r o z a t 
52/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az ÁFA 
mértékének emelkedése ellenére a Dévaványai Hírlap eladási árát ne növelje.  
Az újság árának esetleges emeléséről, majd a 2010. évi költségvetés 
előkészítése során határozzanak.  

 
 
 
Békés Megye Képes Krónikája kiadvány vásárlására ajánlat 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A következő 
előterjesztés a Békés Megye Képes Krónikájának bővített kiadására vonatkozó ajánlat. 
Megkéri a Polgármestert az ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a Békés Megyei Jókai Színház Programiroda a 
mellékelt tájékoztatóval kereste meg, amely 2000-ben megjelent Békés Megye Képes 
Krónikájának bővített kiadását ajánlja figyelmünkbe.  
A gyönyörű fotókkal illusztrált Erdmann Gyula és Havassy Péter által szerkesztett Barabás 
Ferenc által tervezett, Szabó Ferenc által lektorált, a megyei közművelődési intézmények 
vezetői és munkatársai segítségével elkészült több mint 400 oldalas könyv szép ajándék lehet 
illusztris vendégek, vagy más megtisztelni szándékozott partnerek felé.  
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Felveti, hogy a lakosok 
részére is hirdessék meg a kiadvány megvásárlásának lehetőségét, mert így kedvezőbb áron 
juthatnak a krónikához. 
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy Dévaványa 
helytörténeti monográfiájának frissítése milyen stádiumban van? Úgy tudja, hogy Szabó 
Ferenccel írásos megbízást kötöttek a kiadvány koordinálására. 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy Szabó Ferenc vállalta a monográfia 
elkészítésének koordinálását, el is indultak a munkák, bár lassan halad a kiadvány készítése, 
az adatok gyűjtése folyik. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezetője: 
Elmondja, hogy a munkák elkezdődtek a monográfia megjelentéséhez. Költségek is merültek 
már fel, Debrecenből kellett digitalizált formában megkérni az egyháztól adatokat. Jelenleg az 
adatgyűjtéseket végezik, és a munkában szerepet vállalt Hajdú József is, illetve az 1848-49-es 
forradalom és szabadságharcról és az oktatásról Dr. Ágoston Sándor készíti el az írásokat. 
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy gyorsítsanak a munkálatokon, és a monográfia 
mielőbbi elkészítése céljából az érintettek ismételten egyeztessenek. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
térjenek vissza a kiadvány megvásárlására. Megkérdezi a bizottság tagjait, egyetértenek-e a 
javaslattal, és a Békés Megye Képes Krónikájának bővített kiadásából 10 db. példány 
vásárlását javasolják-e a testületnek, illetve amennyiben a lakosok is szeretnének a 
kiadványból vásárolni, előtte annak árát a hivatal házi pénztárába fizessék be. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
53/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Békés 
Megye Képes Krónikájának bővített kiadását 10 példányban vásárolja meg, 
azzal a céllal, hogy a könyvek az önkormányzat által vendégül látott illusztris 
személyek és tárgyaló partnerek részére kerüljenek később adományozásra.  
A képviselő-testület a könyvbeszerzés fedezetét az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésének működési tartaléka terhére biztosítsa.  
 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság javasolja továbbá a 
testületnek, hogy a kiadványból vásárolni szándékozó lakosoknak ajánlják 
fel, amennyiben a kiadványt meg kívánják vásárolni, azt előre jelezzék a 
Polgármesteri Hivatal felé, valamint a kiadvány vételárát a hivatal házi 
pénztárába fizessék be. 

 
 
 
Jobbik Magyarországért Mozgalom Dévaványai Alapszervezete és az Új Magyar Gárda 
Mozgalom Ványai Ambrus Raja kérelme 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely a Jobbik Magyarországért Mozgalom Dévaványai Alapszervezete és az 
Új Magyar Gárda Mozgalom Ványai Ambrus Raja kérelme. Megkéri a Polgármester Urat az 
ismertetésre. 
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Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Jobbik Magyarországért 
Mozgalom Dévaványai Alapszervezete és az Új Magyar Gárda Mozgalom Ványai Ambrus 
Raja közös levelet írt a testülethez kezdeményezve egy „Trianoni emlékmű” létesítését. 
Levelükben javaslatot tesznek az emlékmű kialakítására, melyet grafikusan is megjelenítettek.  
A megvalósításhoz szükséges anyag egy része a kezdeményezők rendelkezésére áll, illetve 
már eddig is többen anyagi támogatásról biztosították őket az ötlet valóra váltása érdekében.  
A megvalósításhoz azonban kérik önkormányzat segítségét többek között: 

- az emlékmű felállításához szükséges hely kijelölésére és terület biztosítására, 
- az emlékmű megvalósításához szükséges engedélyes és kiviteli dokumentációk 

elkészíttetésére és a hatósági eljárások lebonyolíttatására, 
- állami költségvetésből származó forrás pályázati úton történő megszerzésére,  
- önkormányzati támogatás biztosítására,  
- az adománygyűjtés önkormányzati alapítású közalapítvány segítségével történő 

megszervezésére,  
- az elkészült emlékmű avatásának eseményét a városi ünnepségtervbe történő 

felvételére.  
Az ötlet, illetve a kezdeményezésben foglalt több gondolat mindenképpen támogatandó, de a 
megvalósítás konkrét formáját hasonlóképpen lehetne elképzelni, mint a Ladányi szobor 
esetében azt tették. Ezért javasolja a polgármester, hogy ideiglenes munkacsoportot hozzanak 
létre a részletes feladatok kidolgozására, a forrásszerzés és megvalósítás, majd az ünnepélyes 
avatás előkészítésére.  
A munkacsoportba javasolja az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnökét, a 
Dévaványa Felemelkedéséért Közalapítvány irodájának vezetőjét, a javaslattevő két szervezet 
két képviselőjét és a hivatal műszaki irodájának vezetőjét. Az adminisztrációs feladatok 
lebonyolítására a civil- és társadalmi szervezeteket segítő munkatársak Dékányné és Janóné 
Gizike segítségre lehetnek. 
Tájékoztat továbbá arról a polgármester, szóban jelezték azt is, hogy az emlékműhöz egy 
díszburkolattal ellátott sétányt is szeretnének kialakítani, melyhez egy kunkaput is építenének. 
Ezt az elképzelést is körbe kell járni, tudni kell milyen engedélyek, dokumentumok 
szükségesek, lehet-e pályázati forrást szerezni. Utána néztek, és sajnos ebben az évben már 
nincs lehetőség emlékmű állításához forrás megszerzésére, csak az önkormányzati támogatás 
marad. Arról is beszámol a polgármester, hogy a szervezetek képviselői jelezték, már vannak 
felajánlások is anyagi segítségként, illetve a további adománygyűjtéshez a Dévaványa 
Felemelkedéséért Közalapítvány irodavezetője is segítségre lehet. A jövő évi ünnepségterv 
összeállításakor eldöntik mikor kerülhet sor az emlékmű avatására, ha az elkészül.  
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A munkacsoportba 
további tagként javasolja az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagját, Csatári 
Lajost.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, egyetértenek-e határozati javaslatban foglaltakkal, mely 
szerint a „Trianoni emlékmű” megvalósításának előkészítése, a forrásszerzés lehetőségeinek 
feltárása, a kivitelezés elvégeztetése, valamint az elkészült mű felavatásának megszervezése 
érdekében 6 tagú ideiglenes munkacsoportot hozzon létre a képviselő-testület, és a határozati 
javaslatban meghatározott személyeken kívül Csatári Lajos Oktatási- Közművelődési és Sport 
Bizottság tag is kerüljön beválasztásra. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
54/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Jobbik 
Magyarországért Mozgalom Dévaványai Alapszervezete és az Új Magyar 
Gárda Mozgalom Ványai Ambrus Raja közös kezdeményezését fogadja el. A 
„Trianoni emlékmű” megvalósításának előkészítése, a forrásszerzés 
lehetőségeinek feltárása, a kivitelezés elvégeztetése, valamint az elkészült 
mű felavatásának megszervezése érdekében 6 tagú ideiglenes 
munkacsoportot hozzon létre.  
A munkacsoportban vegyen részt Dr. Ágoston Sándor az Önkormányzat 
Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottságának elnöke, Csatári Lajos az 
Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja, Janó Istvánné a 
Dévaványa Felemelkedéséért Kiemelten Közhasznú Közalapítvány 
Irodájának elnöke, Séllei Zsigmond a Jobbik Magyarországért Mozgalom 
Dévaványai Alapszervezetének képviselője, Nagy Zsigmond az Új Magyar 
Gárda Mozgalom Ványai Ambrus Rajának képviselője és Feke László a 
Polgármesteri Hivatal műszaki irodájának vezetője. 
A munkacsoport tagjai közül válasszon vezetőt, adminisztrációs feladataikat 
a hivatal civil- és társadalmi szervezeteket segítő munkatársai végezzék. 

 
 
 
Julianus útikönyvek és füzetek kiadvány megjelentetése 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely turisztikai útikönyv megjelentetésére szóló megkeresés. 
Megkéri Polgármester Urat az ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a településünk szállásadással, turizmussal, 
idegenforgalommal foglalkozó szervezeteinek képviselői (Kurucz-porta, Túzokrezervátum, 
Túrér Panzió, strandfürdő intézmény vezetője) egyeztető megbeszélésükön javasolták az 
önkormányzat felé, hogy készíttessen a város turisztikai kiadványokat, közvetve ezzel segítve 
tevékenységüket.  Felvetődött, hogy már alig van az évekkel ezelőtt készült „Pihenjen és 
gyógyuljon Dévaványán!” című szórólapból, aminek aktualizálása és azt követően az utazási 
kiállításokra, a működő szolgáltatási helyeinkre, az utazást szervező-, illetve turisztikai 
információs irodákhoz történő eljuttatása fontos lenne. Speciális turisztikai útikönyv (füzet) 
készíttetésére is gondoltak, amit könyvtárak számára elküldhetnének, könyvesboltokban, 
benzinkutaknál, újságárusoknál stb. forgalmazhatnának. Elmondták, hogy már több hasonló 
település – közöttük Békés megyei is volt – turisztikai kiadványát látták ilyen helyeken a 
Julianus útikönyvek sorozat keretében. Elmondja a polgármester, hogy kedvező áron 
felajánlották a kiadványok elkészítését, mivel lenne kereslet Dévaványáról készült útikönyvre. 
Az információ alapján érdeklődött a polgármester a kiadványok felől és arra a megállapításra 
jutott, hogy azok színvonalasak, igényes kialakításúak, így érdekünkben állna a sorozat 
keretében Dévaványáról is készíttetni egy magyar (esetleg egy angol nyelvű) kiadványt.  
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A sorozatot előállító Logamon Kft. általános tájékoztatóját, ajánlatát az előterjesztéshez 
mellékelte. Egyedi ajánlatot is kért a polgármester a főszerkesztőtől, ami másolatban szintén 
megtalálható mellékletben.  
Javasolja a polgármester, hogy készíttessék el ismét 3.000 példányban az aktualizált 
„Pihenjen és gyógyuljon Dévaványán!” turisztikai szórólapot, és rendeljék meg a Julianus 
füzetek sorozat keretében 3.000 db kiadványt magyar (és esetleg 1.000 db kiadványt angol) 
nyelven.  
Tény, hogy az idegenforgalmi adó bevétel eddig mindössze 320.000,- Ft, így ezt szinte teljes 
mértékben felhasználhatnák a kiadványokra, de a szolgáltatók által elvárt segítséget 
megadnák és az sem mindegy, hogy településünk ismertségét növelnék, valamint, hogy az 
árus példányokból visszatérülésre is számíthatnak.  
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni 
Polgármester Úrnak a tájékoztatást.  
Megkérdezi a bizottság tagjait javasolják-e a testületnek a kiadvány és szórólap 
megjelentetését. Kéri, aki a határozati javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
55/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
turizmussal, idegenforgalommal foglalkozó szervezetek közvetett segítése, 
Dévaványa turisztikai értékeinek megismertetése érdekében 3.000 
példányban újra készíttesse el a „Pihenjen és gyógyuljon Dévaványán!” című 
turisztikai szórólapot. A Julianus füzetek turisztikai kiadványsorozat 
keretében 3.000 példányban elkészítteti magyar (és esetleg 1.000 példányban 
angol) nyelven a Dévaványát bemutató kiadványt.  
A kiadványok szöveg- és képanyagának összeállításának koordinálására 
kérje fel a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatóját, 
jóváhagyásra az Önkormányzat Oktatási- Közművelődési és Sport 
Bizottságát.  
A kiadványok elkészíttetésének fedezetét Dévaványa Város 
Önkormányzatának a 2009. évi idegenforgalmi adóbevételéből kell 
biztosítsa.  
 

 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, amely a BURSA HUNGARICA Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázathoz történő csatlakozás kérelmére vonatkozik. A BURSA HUNGARICA 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázaton csak azon tanulók vehetnek részt, akiknek 
a lakóhelye szerinti önkormányzata a csatlakozási szándékát az OKM Támogatáskezelő 
Igazgatósága részére 2009. szeptember 30. határidőig elküldi, a pályázatot kiírja és biztosítja 
az általa kedvezően elbírált kérelmek anyagi fedezetét. 
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A csatlakozni kívánó önkormányzatoknak a pályázatokat 2009. 10. 01.-ig kell kiírniuk. 
A 2010. évi pályázatokra vonatkozó Bírálati Szabályzatot, a pályázati kiírás tervezeteket („A” 
és „B” típusú) a szociális ügyintéző elfogadásra beterjesztette a testületnek. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a BURSA HUNGARICA Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz való csatlakozást, és a 2010. évi pályázatokra 
vonatkozó pályázati kiírás tervezetek elfogadását. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
56/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy továbbra is 
csatlakozzon a BURSA HUNGARICA Felsőoktatási Önkormányzati 
ösztöndíjpályázat 2010. évi fordulójához. 
 
A képviselő-testület a szociális helyzetük miatt rászoruló egyetemi és 
főiskolai hallgatók, felsőoktatási intézménybe jelentkező fiatalok támogatása 
érdekében elkülönített alapot hozzon létre a szociális keret terhére. 
A képviselő-testület 2010. évben 15 fő részére, havi 6.000,- Ft. összegben 
biztosítson támogatást. 
 
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert az Általános Szerződési 
Feltételek elfogadását igazoló nyilatkozat visszaküldésével.  
 

 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, a BURSA HUNGARICA Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 
eljárási rendjének és megállapításának módjára vonatkozó Bírálati Szabályzatot javasolják 
elfogadásra. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
57/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a BURSA HUNGARICA Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer eljárási rendjének és megállapításának módjára (a 2010. 
évi pályázatokra vonatkozóan) vonatkozó Bírálati Szabályzatot a mellékelt 
tervezet szerint fogadja el. 

 
 (A Bírálati Szabályzat tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének „Turisztikai tevékenységek 
ösztönzése” pályázat 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, amely az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének 
„Turisztikai tevékenységek ösztönzése” című pályázati felhívásra történő pályázati lehetőség.  
A támogatás célja vidéki munkahelyek létrehozása vagy megőrzése érdekében a vidéki 
turizmusformák közül a fenntartható falusi, agro- és ökoturisztikai fejlesztések, beruházások 
infrastrukturális és szolgáltatási feltételeinek, marketingjének támogatása.  
A pályázati felhívásban meghatározott célok megvalósulása érdekében az alábbi projekt 
támogatására nyílik lehetőség:  

2. célterület: a vidéki térségekben az ifjúsági turizmushoz kapcsolódó minőségi 
szálláshelyek és kapcsolódó szolgáltatások kialakítása, már működő egységek bővítése, 
korszerűsítése, akadálymentesítése és szolgáltatások fejlesztése.  

A fejlesztés keretében ifjúsági tábort kívánnak kialakítani, melynek területén elhelyezésre 
kerül: 

 Egy porta és szociális épület, melyre a LEKI keretében 19.994.504,- Ft támogatást 
nyertünk el,  

 6 db 4 ágyas faház,  
 5 db 4 ágyas fürdőszobás faház,  
 1 db mozgássérülteknek készült faház,  
 4 db lakókocsi leállóhely, 
 12 db sátorhely.  
 Játéktér, sporttér, pihenőkert kerti bútorokkal történő kialakítása. 

A projekt várható költsége összesen nettó 50.000.000,- Ft., melyből a támogatás mértéke az 
összes elszámolható kiadás 65%-a. A projekt várható összköltségének 35%-át kell saját 
erőből biztosítani. A pályázatok benyújtási határideje 2009. október 1. - október 31-ig 
lehetséges.  
Az elnök megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e pályázat benyújtását az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének „Turisztikai tevékenységek 
ösztönzése” című pályázati felhívásra. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
58/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy pályázatot 
nyújtson be az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének 
intézkedésére meghirdetett Turisztikai tevékenységek ösztönzése című 
felhívás 2. célterület fejlesztésére „Ifjúsági tábor kialakítása Dévaványán” 
címmel.  
A program keretében faházak, sátorhelyek a hozzá kapcsolódó infrastruktúra 
kialakítására nyílik lehetőség, melynek összköltsége nettó 50.000.000,- Ft., 
az ehhez szükséges önerőt nettó 17.500.000,- Ft-ot a Képviselő testület a 
2010. évi költségvetés fejlesztési céltartaléka terhére biztosítsa.  
A képviselő-testület bízza meg a Polgármestert, hogy a pályázatban foglaltak 
szerint járjon el.  
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Országos kompetenciamérések eredményei, az abból adódó intézményi feladatok 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely az országos kompetenciamérések eredményei, az abból adódó 
intézményi feladatok.  
Megkéri az ÁMK igazgatóját, Baloghné Berényi Erzsébetet, hogy ismertesse a fontosabb 
mérési eredményeket. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy készített 
egy újabb intézkedési tervet az általános iskola intézményegységre vonatkozóan, melynek 
tartalmi része ugyan nem változott, de egyeztetett az igazgatási irodavezetővel, aki kérte, 
hogy az előzményeket, a mérési eredményeket is szerepeltessék a tervben. A májusi testületi 
ülésen előírták az intézkedési terv elkészítését, amelynek most eleget tesznek. Két részből áll 
a terv, az egyik az iskola által konkrétan ellátandó feladatokat tartalmazza, hogyan fogják a 
mérés eredményeit javítani és módszertanilag megújulni. A másik rész a minőségirányítási 
programban az intézkedések megtétele, hogyan és milyen feladatokat látnak el, hogyan 
javítsák a mérés eredményét, illetve a gyermekek fejlődését. Kiemeli az igazgatónő, hogy 
mindezek mellett az idei tanévben a tantestület részt vesz képzéseken a TÁMOP pályázat 
keretében elnyert támogatás biztosításával, ahol az új típusú, kompetencia alapú oktatás 
elsajátítását ismerhetik meg. 
A mérés eredményeit figyelembe véve látható, hogy a 6. és 8. évfolyamosok teljesítménye az 
országos minimum szint alatt maradt. Ez eddig nem volt így. A negyedik évfolyamosok az 
országos átlag szintet teljesítették. Látható, hogy 5-6. évfolyamon romlik le a teljesítmény, 
amely valószínűleg nem a pedagógusok hibájából adódik, mert a mostani hatodikosoknál 
vezették be a nem szakrendszerű oktatást, és országos szinten is eljutottak arra, hogy az alsó 
évfolyamon végzendő alapozó szakaszt nem negyedik, hanem hatodik osztályig kell kitolni. 
Reméli, hogy a jelenlegi 6. évfolyamosok eredménye már jobb lesz, mint az előző évben volt. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
a személyre szabott mérések eredményei lesznek az igazán fontosak, amikor a gyermek 
teljesítményét végig követhetik még a középiskolában is, ekkor jelenik csak meg, ki mire volt 
képes. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy az egyes évfolyamok 
teljesítményeit nem lehet összehasonlítani. A hatodikosoknak nincs kiindulási eredménye, 
nem tudják hogyan teljesítettek korábban negyedikesekként.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Szól arról, hogy a 
tanulók eredményeit nemcsak a pedagógusok munkája határozza meg, hanem az otthoni, 
családi háttér is nagyban behatárolja a teljesítményüket. Sokszor mondják, hogy a tanárok a 
hibásak a tanulók gyenge teljesítményéért, de ez nem így van. Az intézkedési tervben két 
részre vették a feladatok meghatározását, melyet jónak tart a bizottság elnöke, így a feladat és 
módszertan elkülönül. 
Megkérdezi a bizottság elnöke, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az országos 
kompetencia mérések eredményei, az abból adódó intézményi feladatokkal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazása, javasolják-e a testületnek, hogy az Általános Művelődési 
Központ 2008. évi országos kompetenciamérésekre alapozott Intézkedési tervét fogadja el. 
Kéri, aki az intézkedési terv elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
59/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
Általános Művelődési Központ - 2008. évi Országos kompetenciamérésekre 
alapozott - Intézkedési tervét fogadja el. 

 
 (Az Általános Művelődési Központ 2008. évi Országos kompetenciamérésekre alapozott 
intézkedési terve a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
ÁMK intézményegység-vezetője, Erdeiné Mucsi Márta jelezte írásban, mely szerint a 
dévaványai Református Egyház vezetője kéri a 2009. október 6-ai megemlékezés október 4-re 
(vasárnapra) történő áthelyezését.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a városi ünnepi megemlékezések az eddigi 
gyakorlat szerint mindig az ünnep napján kerültek megrendezésre, az ünnepség- és 
rendezvénytervben is így került elfogadásra. A református lelkész véleménye szerint vasárnap 
délután többen lennének a megemlékezésen, véleménye szerint viszont inkább kevesebb 
lakosra számíthatnak. Javasolja, hogy ne változtassanak a megemlékezés időpontján. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja: Szintén nem tartja jó 
időpontnak a vasárnap délutáni megemlékezést, mivel a középiskolás tanulók sem tudnának 
részt venni az ünnepségen. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a 
testület által elfogadott városi ünnepségterv alapján október 6-án kerüljön sor az Aradi 
Vértanúk emlékére tartandó megemlékezésre. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett javaslattal. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
60/2009. (IX. 23.) OKS. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Aradi 
Vértanúk emlékére tartandó városi megemlékezés 2009. október 6-án 
kerüljön megrendezésre. 
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Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A bizottság elnöke 
megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1645 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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